
 

 

SALFÖLD  KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE  

8256   Salföld, Kossuth u. 27.   

 

    

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2015. május 4. napján 16:00 

órakor megtartott képviselő-testületi üléséről. 

 

Helye: Salföld, Faluház 

Jelen vannak: Fábián Gusztáv polgármester 

                         Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester 

                         Somogyi Márk képviselő (később érkezett) 

                          

Tanácskozási joggal valamennyi napirendnél jelen van: 

 

Dr. Szabó Tímea jegyző megbízásából, Tóthné Titz Éva, aljegyző 

Danis Orsolya, pénzügy ügyintéző 

Tóth Zsuzsanna, pénzügyi ügyintéző 

A rendőrség részéről Domonkos Zsolt rendőr hadnagy 

 

A jegyzőkönyvet készítette: Kiss Krisztina, jegyzőkönyvvezető 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a Képviselő-

testület 2 fővel jelen van, az ülés határozatképes, azt megnyitja. Somogyi Márk képviselő úr 

jelezte, hogy később érkezik. Mielőtt elkezdenék a napirendek tárgyalását, szeretne 

beszámolni a két ülés között történt eseményekről. Folytatódik az orvosi rendelő udvarának a 

felújítása, több a könyvtár által szervezett kirándulást is tartottak, amin sokan részt vettek. 

Lezajlott az időközi választás is. A lejárt határozatokról szóló jelentést mindenki megkapta.  

 

Egy pár szóban ismerteti az előterjesztést.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Aki ezzel a kiegészítéssel a lejárt határidejű határozatokról a 

jelentés el tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ- 

TESTÜLETÉNEK 

 

53/2015. (V. 4.) HATÁROZATA 

 

Jelentés elfogadásáról  

 



Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a lejárt határidejű képviselő-testületi 

határozatok végrehajtásáról szóló jelentést elfogadja. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az előterjesztő kérelmére a 19. napirendi pontot az 

észrevételek a honlap karbantartásából eredő folyamatos hibákkal kapcsolatban nem 

tárgyalják. Aki a napirendi pontokat az elhangzott módosítással el tudja fogadni, 

kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ- 

TESTÜLETÉNEK 

 

54/2015. (V. 4.) HATÁROZATA 

 

A 2015. május 4-i testületi ülés napirendi pontjainak elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2015. május 4-i 

testületi ülés napirendi pontjait az alábbiak szerint határozza meg: 
  

I. Közrendvédelmi beszámoló 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

II. 2014. évi költségvetés módosítása 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

III. A zárszámadásról szóló rendelet-tervezet megtárgyalása 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

IV. A Képviselő-testület Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

rendelet módosítása 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

V. Salföld Község Önkormányzat Bűnmegelőzési és Közbiztonsági 

Koncepciója 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

VI. Belső ellenőrzési jelentés 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

VII. A polgármester beszámolója az Önkormányzat részvételével 

működő társulások 2014. évi tevékenységéről 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

VIII. Temetővel kapcsolatos díjak felülvizsgálata 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

IX. A falugondnok beszámolója a 2014. évről 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 



 

X. 2014. évi rendezvények elszámolása 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

XI. Gyermekvédelmi beszámoló 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

XII. A Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás fenntartásában 

működő Balaton-felvidéki Szociális és Gyermekjóléti Szolgálat által 

biztosított szociális és gyermekjóléti ellátások térítési díjáról szóló 

rendelet véleményezése 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

XIII. Salföld Dalföld kérelme 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

XIV. Árajánlat a Balassi Bálint dombormű felújítására 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

XV. Egyedi szennyvízkezelő berendezések üzemeltetése 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

XVI. Simon Zorka kérelme gyermekszállítás tekintetében 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

XVII. Javaslat a honlapon megjelenő támogatók kiegészítésére 

Előadó: Somogyi Márk, képviselő 

 

XVIII. Iskolás és óvodás gyermekek közvetlen hazaszállítása 

Előadó: Somogyi Márk, képviselő 

 

XIX. Vegyes ügyek 

 

I. Közrendvédelmi beszámoló 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az anyagot mindenki megkapta. Néhány apróságot 

szeretne korrigálni, a terület leírásánál van egy olyan mondat, hogy a település 

megközelítését lehetővé tevő 71-es számú főút bűnügyileg közepesen fertőzött települések 

közé sorolható. Ezt ketté választanák, a település megközelítését a 71-es számú főút teszi 

lehetővé. És bűnügyileg az enyhén fertőzött települések közé sorolható. Ezt már 

megbeszélték a hadnagy úrral. Ugyan akkor a település bűnügyi helyzeténél két apró hiba 

van, hogy Balatonrendes lett bele írva Salföld helyett, ezt kérik kijavítani. A beszámolóval 

kapcsolatban van-e kérdés? Erről kell határozatot hozni? 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: El kell fogadni.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Kérdezi a hadnagy urat kívánja-e kiegészíteni a 

beszámolót? 

 



Domonkos Zsolt, rendőr hadnagy: Csak egy pár gondolatot szeretne elmondani. Köszöni 

szépen a polgármester úr kiegészítését. Azzal szeretné kezdeni, hogy két részre bontja a 

beszámolót az egyik része a közrendvédelmi tevékenység, a másik része pedig a 

közlekedésrendészeti tevékenység. A közrendvédelmi tevékenység kapcsán annyit el 

szeretne mondani, illetve kiegészíteni azt, ami a beszámolóban is szerepel, hogy Salföld 

valóban az igen enyhén fertőzött települések közé tartozik, ahogy polgármester úr is 

említette, ami számokban úgy mutatkozik meg, hogy a tavalyi évben mindösszesen kettő 

darab bűncselekmény történt, ez az előző évekhez képest, 2010-től jegyzik az adatokat, 

folyamatos csökkenést mutat. Elégedettek viszont nem lehetnek, hiszen ezek közül a 

bűncselekmények közül az egyik egy közrend elleni bűncselekmény a másik pedig vagyon 

elleni bűncselekmény. Kedvező adat viszont, hogy a tulajdon elleni szabálysértések kapcsán 

egy darab bűncselekmény sem történt az elmúlt évben. Ő úgy gondolja, hogy az is nagyban 

elősegíti ezt az eredményt, hogy a településen élők oda figyelnek egymásra, a másik pedig, 

hogy a tavalyi évben sikerült fokozni a rendőri jelenlétet. Minden beszámolónál elmondja, 

hogy a tavalyi évben az Országos Rendőrfőkapitány Úr 2014. június 1-jétől elindított egy 

úgy nevezet 19 megyés programot, ennek a lényege, hogy meglévő rendőri szolgálatok 

mellett vannak plusz szolgálatok is valamennyi településen, attól függően, hogy az adott 

településen milyen a bűnügyi helyzet, ez Salföld tekintetében sem volt másként és ez a 

nagyobb rendőri jelenlét hozzájárult szerinte a kedvező adathoz. A másik téma amire 

szeretett volna kitérni, az a közlekedési balesetek, szintén kedvező a helyzet, hiszen sem a 

tavalyi évben és az azt megelőző évben sem történt sem egyetlen egy baleset sem a 

településen. Az igazgatás rendészeti tevékenységre azért nem térne ki hosszabban, hiszen az 

nem annyira látványos tevékenysége a rendőrségnek, itt főleg a fegyver tartással rendelkező 

személyek ellenőrzéséről szól, amit a helyi körzeti megbízott végez. Ő azt gondolja, hogy a 

körzeti megbízott igyekszik a lehetőségeihez mérten településen is szolgálatot teljesíteni. 

Szeretne köszönetet mondani az Önkormányzatnak a tavalyi évben végzett tevékenységéért. 

Szeretné megkérni a testületet, hogy a beszámolót fogadják el. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Köszöni szépen. Kérdése van ezzel kapcsolatban 

valakinek? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő kérdezne, ha nem titkos. Nem személy szerint, 

hány darab fegyvertartási engedéllyel rendelkező személy van a településen? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Két személy van, akinek fegyvertartási engedélye van, 

benne van a beszámolóban. Más kérdés, hozzászólása van ezzel kapcsolatban? Amennyiben 

nincs, aki a rendőrség beszámolóját el tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

55/2015. (V. 4.) HATÁROZATA 

 

Közrendvédelmi beszámolóról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Tapolcai Rendőrkapitányság 

közrendvédelmi beszámolóját tudomásul veszi és elfogadja. 

 



II. 2014. évi költségvetés módosítása 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az előterjesztést mindenki megkapta. Salföld Község 

Önkormányzata Képviselő-testülete a 2014. évi költségvetés bevételi főösszegét 46.303.000 

forintban, kiadási főösszegét 46.303.000 forintban állapítja meg. Előttük van a részletes és 

végleges álláspont, mint tudják minden költségvetés módosul a következő évben, ez a végső 

költségvetésük 2014-re. Ezzel kapcsolatban kérdése, hozzászólása van valakinek? 

Amennyiben nincs, aki a költségvetési rendelet módosítását el tudja fogadni, kézfeltartással 

szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendelet alkotta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

5/2015. (V. 15.) önkormányzati rendelete 

 

a 2014. évi költségvetéséről szóló 

2/2014. (II. 26.) önkormányzati rendelete módosításáról 

 

 

III. A zárszámadásról szóló rendelet-tervezet megtárgyalása 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az előterjesztést mindenki megkapta. Ez az előző évi 

gazdálkodásuk zárszámadása, pénzkészletük egyébként december 31-én 3.610.000 forint volt, 

ami elég kellemese, legalábbis az ő kis településükön.  

 

Tóth Zsuzsanna, pénzügyi ügyintéző: Ebben benne van a 920.000 forint is.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Kérdése, hozzászólása van ezzel kapcsolatban valakinek?  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő csak annyit szeretne, hogy ez a 920.000 forint 

szóba került, végül is ez része a pénzkészletnek, még akkor is, ha az egyedi 

szennyvízkezelésre kell fordítani. 

 

Tóth Zsuzsanna, pénzügyi ügyintéző: Igen az kötött, mert csak arra lehet fordítani.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Igen, mert az alaptevékenység szabad maradványa ez a 

2.540.000 forint, ez a tényleges a pénzmaradvány kimutatásban. A zárszámadás főszáma itt is 

a 46.303.000 forint. 

 

Tóth Zsuzsanna, pénzügyi ügyintéző: Elírás történt, számszakilag rendben van, csak a 

végösszegek kerültek elírásra. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Akkor maradjanak annyiban, hogy a zárszámadási 

rendeletükben 44.490.000 forint bevétel és 41.951.000 forint kiadással állapítják meg a 

zárszámadást. Van ezzel kapcsolatban kérdése, hozzászólása valakinek? Amennyiben nincs, 

aki a zárszámadási rendeletet el tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon.  

 



Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendelet alkotta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

6/2015. (V. 15.) önkormányzati rendelete  

Salföld Község Önkormányzata 2014. évi zárszámadásáról 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: És akkor van még tájékoztatási kötelezettségük, adósságot 

keletkeztető ügyletek lesznek-e, a saját bevételek hogyan alakulnak. Be lett tervezve 2015. 

évre egy önkormányzati vagyon értékesítés, ami nem biztos hogy sikerülni fog. Adósságot 

keletkeztető ügyletek viszont nem lesznek. A saját bevételek növekedését is láthatják, egy 

kicsit kevesebb lesz az évek során. 

 

Tóth Zsuzsanna, pénzügyi ügyintéző: Itt most csak a 2014. évet nézik, ez a tény adat, a 

2015., 2016., és 2017-es év az ugye a 2015-ös évben betervezett adatok, igazából előre nem 

tudják megmondani, hogy mennyi adó fog például befolyni. Ennek a táblázatnak az a lényege, 

ha az önkormányzat hitelt szeretne felvenni, nem likvid hitelt, amit enged a kormány, akkor 

ennek az összegnek az erejéig vehet fel hitelt. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Köszöni szépen. Aki a zárszámadáshoz tartozó tájékoztatást 

el tudja fogadni, kézfeltartással jelezze. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal elfogadta a 

zárszámadáshoz kapcsolódó tájékoztatást. 

 

 

IV. A Képviselő-testület Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló rendelet 

módosítása 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az előterjesztést mindenki megkapta. A különböző 

támogatások megállapítására öt nap van a rendeletben, amit módosítanának két napra, mert 

például egy temetési támogatás megállapításánál nem árt ha hamarabb megtörténik. Az ő 

szabályzatukban a 19.§ (3) bekezdésben a kihirdetés napja a kifüggesztést követő ötödik nap, 

javasolják, hogy az öt napot kettőre csökkentsék, így lerövidíthető az ügyintézési idő, a 

rendelet hatályba lépésére. Ennek akkor van jelentősége, ha egy rendeletet minél hamarabb 

szeretnének hatályba léptetni, vagy például egy törvény határozza meg egy rendelet hatályba 

lépésének idejét és ezzel a kifüggesztést követő öt nappal esetleg nem tudnának megfelelni a 

törvényi előírásoknak. Ez lenne a módosítás lényege. Ha nincs kérdés, akkor felolvasná a 

rendelet módosítás lényegét.  

 

Felolvassa a rendelet módosítást.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Abban amit felolvasott abban nem szerepel a 19.§.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: De ott van.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Igen már látja. Köszöni szépen. 

 



Fábián Gusztáv, polgármester: Aki a rendelet módosítását el tudja fogadni, kézfeltartással 

szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendelet alkotta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

7/2015. (V. 15.) önkormányzati rendelete  

a Képviselő-testület szervezeti és működési szabályzatáról szóló 13/2013.(X.01.) 

önkormányzati rendelete módosításáról 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: Csak annyit szeretne mondani, hogy a kifüggesztés idejének és a 

kihirdetésnek nincs köze a segélyezéshez, mert ez csak kizárólag a rendeleteket érinti. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Igen, amikor olvasta rájött, hogy nem arról van szó, amire 

először gondolt. 

 

V. Salföld Község Önkormányzat Bűnmegelőzési és Közbiztonsági Koncepciója 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az előterjesztést mindenki megkapta. Tulajdonképpen 

minden benne van, amit megbeszéltek. Kérdése, hozzászólása van ezzel kapcsolatban 

valakinek? Volt néhány pont, amit kijavítottak benne, szerinte ez egy megfelelő koncepció. 

Egy apró hiba van a 3. bekezdésnél a település gazdasági helyzete, intézményei, kulturális 

értékei szövegrészben, mely szerint a fogorvosi ellátást a Révfülöpi székhellyel működő 

fogorvosi szolgálat látja el, nem ezt a Badacsonytomaj fogászat látja el. Itt is le van írva a 

bűncselekmények száma, szerencsére enyhén fertőzött a település bűnügyi szempontból. 

Továbbra is támogatják a polgárőr egyesületet. Kérdése, hozzászólása van ezzel kapcsolatban 

valakinek? Amennyiben nincs, felolvasná a határozati javaslatot. Salföld Község 

Önkormányzat Képviselő-testülete a Bűnmegelőzési és Közbiztonsági Koncepciót az 

előterjesztés szerinti elfogadja. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az 

elfogadásról a Rendőrkapitányságot értesítse. Felelős Fábián Gusztáv polgármester, határidő 

május 20. Aki ezt el tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

56/2015. (V. 4.) HATÁROZATA 

 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Bűnmegelőzési és Közbiztonsági 

Koncepciót az előterjesztés szerint elfogadja. 

A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az elfogadásról a Rendőrkapitányságot 

értesítse. 
 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: május 20. 

 

VI. Belső ellenőrzési jelentés 



 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az előterjesztést mindenki megkapta. A Magyar 

Államkincstár Veszprém Megyei Igazgatósága a tavalyi évben több ellenőrzést tartott, az 

előterjesztésben szerepel, hogy milyen típusú ellenőrzések voltak ezek. A Veszprém Megyei 

Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala észrevételt tett, mert hiányzott a Munkavédelmi 

Szabályzat és hiánypótlásra szólította fel Salföld Község Önkormányzatát, mely határidőre 

elkészült. Kövessiné Müller Katalin belső ellenőr az eszközfelhasználási koncessziós díj 

számlázásával kapcsolatban ellenőrzést tartott 2014-ről, itt nem fogalmazott meg javaslatot. 

Kérdése, hozzászólása van ezzel kapcsolatban valakinek? Amennyiben nincs, felolvasná a 

határozati javaslatot. Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 2014. évben Salföld 

Község Önkormányzatánál végzett ellenőrzésekről szóló jelentést tudomásul veszi és 

elfogadja azt. Aki ezzel egyetért, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  
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a  2014. évben végzett ellenőrzésekről szóló jelentésről 

 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 2014. évben Salföld Község 

Önkormányzatánál végzett ellenőrzésekről szóló jelentést tudomásul veszi és elfogadja azt. 

 

VII. A polgármester beszámolója az Önkormányzat részvételével működő társulások 

2014. évi tevékenységéről 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az előterjesztést mindenki megkapta. Benne vannak a 

Révfülöpi Óvoda Társulásban a Badacsonytomaji Társulásban, és a Tapolca Környéki 

Önkormányzati Társulásban. Ő azt tudja mondani, hogy a Révfülöpi Társulásba még újjak, de 

szerinte a társulásban való részvétel eddig zökkenőmentesen zajlik. Kérdése, hozzászólása 

van ezzel kapcsolatban valakinek? Amennyiben nincs, akkor a következő határozati javaslatot 

teszi. Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a polgármester beszámolóját az 

Önkormányzat részvételével működő társulások 2014. évben folytatott tevékenységéről 

tudomásul veszi és elfogadja. Aki ezzel egyetért, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  
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Az Önkormányzat részvételével működő társulások 2014. évi tevékenységéről szóló 

beszámolóról 

  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a polgármester beszámolóját az 

Önkormányzat részvételével működő társulások 2014. évben folytatott tevékenységéről 

tudomásul veszi és elfogadja.  



 

VIII. Temetővel kapcsolatos díjak felülvizsgálata 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az előterjesztést mindenki megkapta. A tavalyi évben volt 

egy kis problémájuk a behajtási díjjal, amit először megállapítottak, hogy a temetőbe való 

behajtás díja 2.000 forint. Ő javasolja a testületnek, hogy ezt a díjat töröljék. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Egyrészt nagyon magas, másrészt kitől kérjék, attól, 

aki a temetést intézi, tehát a vállalkozótól, ő megfizeti a maga részét. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Itt a probléma az volt, hogy nem volt beleírva, hogy csak a 

vállalkozótól kérik. Így mindenkire vonatkozott. Tehát ő továbbra is javasolja, hogy 

módosítsák a rendeletet. 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: Úgy nézne ki, hogy jelezni kell, hogy mit szeretnének módosítani 

a rendeletben, majd a következő körben a rendeletet előkészítik ennek figyelembevételével, 

de mindezek előtt a rendelet előkészítését követően ezt véleményeztetni kell és utána kerül a 

testület elé.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Kötelező behajtási díjat kérni?  

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: Nem. Lehet ezt módosítani, lehet nulla forint is. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A következő lenne a javaslata Salföld Község 

Önkormányzata Képviselő-testülete a köztemető rendjéről, használatának és igénybevételének 

szabályairól szóló 9/2014. (X. 09.) önkormányzati rendeletében szabályozott, a temetővel 

kapcsolatos díjakat felülvizsgálta, ami alapján megállapítja, hogy a díjakat az alábbiak szerint 

kívánja módosítani: a behajtási díjat törölni kívánja. Felkéri a jegyzőt a szükséges 

véleményeztetési eljárás lefolytatására, valamint arra, hogy a rendelet módosításának 

tervezetét terjessze a Képviselő-testület elé. 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: Közben megtalálta, hogy kivel kell véleményeztetni a rendelet, a 

fogyasztók területileg illetékes érdekképviseleti szervével és utána fogadható el. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Aki a módosítási javaslattal egyetért, kézfeltartással 

szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  
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A temetővel kapcsolatos díjak felülvizsgálatáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a köztemető rendjéről, használatának és 

igénybevételének szabályairól szóló 9/2014. (X. 09.) önkormányzati rendeletében 

szabályozott, a temetővel kapcsolatos díjakat felülvizsgálta, ami alapján megállapítja, hogy a 

díjakat az alábbiak szerint kívánja módosítani: a behajtási díjat törölni kívánja. 



Felkéri a jegyzőt a szükséges véleményeztetési eljárás lefolytatására, valamint arra, hogy a 

rendelet módosításának tervezetét terjessze a Képviselő-testület elé. 

 

Felelős: dr. Szabó Tímea, jegyző 

Határidő: a következő tervezett testületi ülés 

 

IX. A falugondnok beszámolója a 2014. évről 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A beszámolót mindenki megkapta. Szeretné köszönteni 

köreikben a falugondnok urat. A beszámolója elég részletes. Ezzel kapcsolatban van esetleg 

kérdése valakinek? 

 

Mártaházi Zsuzsanna, alpolgármester: Szóban kívánja-e kiegészíteni valamivel a 

falugondnok úr a beszámolót? 

 

Kovács István, falugondnok: Próbálta összegyűjteni a dolgokat, mind a falugondnok 

munkájával kapcsolatban, mind az autó üzemeltetésével kapcsolatban, de ennél többet nem 

tud hozzátenni. Ha esetleg kérdés merül fel ezzel kapcsolatban, nagyon szívesen válaszol.  

 

Somogyi Márk képviselő 16:39 órakor megérkezett. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Jelenleg a falugondnoki beszámolót tárgyalja a testület. Ha 

valami kérdés van ezzel kapcsolatban akkor tegyék fel a falugondnok úrnak. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Csak egy dolog lenne, ahol felsorolja, hogy hova 

megy a falubusszal, onnan hiányolja az orvoshoz való szállítást. 

 

Kovács István, falugondnok: Benne van az is.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Kérdése, hozzászólása van ezzel kapcsolatban még 

valakinek? Amennyiben nincs, aki a falugondnok 2014. éves munkájáról szóló beszámolót el 

tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a falugondnok beszámolóját a 2014. évről 

tudomásul veszi és elfogadja. 

 

X. 2014. évi rendezvények elszámolása 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: A jegyzőasszony ez ügyben egyeztetett és az lenne a kérése, 

hogy a következő ülésen tárgyalja a testület, addigra Danis Orsolya elkészíti.  

 



Fábián Gusztáv, polgármester: Annyit azért szeretne elmondani, hogy 660.000 forint volt 

betervezve a tavalyi évben a rendezvényekre. Ettől függetlenül a következő ülésen tárgyalja a 

testület. 

 

XI. Gyermekvédelmi beszámoló 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 

1997. évi XXXI. törvény 96. § (6) bekezdése értelmében a települési önkormányzat és az 

állam fenntartói feladatainak ellátására a Kormány rendeletében kijelölt szerv a gyermekjóléti 

és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról minden év május 31-éig - a külön jogszabályban 

meghatározott tartalommal - átfogó értékelést készít. Az értékelést - települési önkormányzat 

esetén a képviselő-testület általi megtárgyalást követően - meg kell küldeni a 

gyámhatóságnak. A gyámhatóság az értékelés kézhezvételétől számított harminc napon belül 

javaslattal élhet a települési önkormányzat, illetve az állam fenntartói feladatainak ellátására a 

Kormány rendeletében kijelölt szerv felé, amely hatvan napon belül érdemben megvizsgálja a 

gyámhatóság javaslatait és állásfoglalásáról, intézkedéséről tájékoztatja. Ott van egy leírás, 

hogy mik az átfogó értékelés tartalmi követelményei. Ott van előttük az értékelés a Linterné 

Starcsevics Nikoletta családgondozó és Pordán Katalin intézményvezető által készített 

beszámoló. Kérdése, hozzászólása van ezzel kapcsolatban valakinek? Mint láthatják a 

beszámoló elég kevés gondozási tevékenységet tartalmaz, például a 2014. évben konkrétan 

alapellátásban történő gondozás, védelembe vétel, átmeneti nevelt gondozási tevékenység 

nem volt. Nem volt arra vonatkozóan jelzés, hogy problémás gyermek lenne a településen, 

ettől függetlenül ezt a szolgáltatást az önkormányzatnak működtetni kell és kistérséggel 

együtt látják el ezeket a feladatokat. Kérdése van ezzel kapcsolatban valakinek? Amennyiben 

nincs, felolvasná a határozati javaslatot. A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 

ellátásáról szóló 2014. évre vonatkozó átfogó értékelés elfogadásáról. Salföld Község 

Önkormányzat Képviselő-testülete a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról 

szóló 2014. évre vonatkozó értékelést elfogadja. Utasítja a polgármestert, hogy az értékelést 

küldje meg a Veszprém Megyei Kormányhivatal Gyámügyi és Igazságügyi Főosztálya 

részére. Felelős Fábián Gusztáv, polgármester, határidő 2015. május 31. Aki a határozati 

javaslatot el tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  
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A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló 2014. évre vonatkozó átfogó 

értékelés elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a gyermekjóléti és gyermekvédelmi 

feladatok ellátásáról szóló 2014. évre vonatkozó értékelést elfogadja. 

Utasítja a polgármestert, hogy az értékelést küldje meg a Veszprém Megyei Kormányhivatal 

Gyámügyi és Igazságügyi Főosztálya részére.   

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: 2015. május 31.  

 



XII. A Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás fenntartásában működő Balaton-

felvidéki Szociális és Gyermekjóléti Szolgálat által biztosított szociális és gyermekjóléti 

ellátások térítési díjáról szóló rendelet véleményezése 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A Társulás kijelölte Ábrahámhegy Község Önkormányzatát, 

hogy alkosson rendeletet, ez megtörtént, és Ábrahámhegy a rendeletet az április 15-i ülésén 

elfogadta. 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: A rendeletet csak akkor fogadhatja el Ábrahámhegy, ha minden 

település véleményezte. Ezt az előterjesztést Badacsonytomaj küldte meg, nem lett azon 

változtatva sem formájában, sem tartalmilag. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A rendelet célja, hogy meghatározza a Tapolca Környéki 

Önkormányzati Társulás Balaton-felvidéki Szociális és Gyermekjóléti Szolgálata a 

továbbiakban Szolgálat által biztosított szociális és gyermekvédelmi ellátások formáit, 

szervezetét, a szociális és gyermekvédelmi ellátásokra való jogosultság feltételeit, az ellátások 

mértékét, az igénybevételük módját. Tehát egy részletes rendelet. Tartalmaz mellékletet a 

térítési díjakról. A véleményezést határozatban kell elfogadni? 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: Igen.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Kérdése, hozzászólása van ezzel kapcsolatban valakinek? 

Amennyiben nincs, határozati javaslatot terjeszt elő. Salföld Község Önkormányzata 

Képviselő-testülete javasolja Ábrahámhegy Község Önkormányzata Képviselő-testületének, 

hogy a Balaton-felvidéki Szociális és Gyermekjóléti Szolgálat által biztosított  személyes 

gondoskodást nyújtó ellátásokról szóló rendeletét fogadja el. A rendeletet Salföld Község 

Önkormányzata Képviselő-testülete véleményezte és megfelelőnek találta. Aki ezzel egyetért, 

kézfeltartással szavazzon.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Tapolca Környéki Önkormányzati 

Társulás fenntartásában működő Balaton-felvidéki Szociális és Gyermekjóléti Szolgálat által 

biztosított szociális és gyermekjóléti ellátások térítési díjairól szóló rendelettervezetet 

megvitatta, és az előterjesztés szerinti formában és tartalommal elfogadásra javasolja. 

 

XIII. Salföld Dalföld kérelme 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Rosonczy-Kovács Mihály kereste meg az Önkormányzatot, 

miszerint egy Salföldi Dalföld összművészeti fesztivált szervezne, azt pontosan nem tudja, 

hogy ő e a főrendező, de a levelet minden esetre ő küldte. Szeretné, ha támogatná az 

Önkormányzat a rendezvényt. Ez a következőképpen lehetséges, lenne egy fotóművészeti 

tárlat a faluházban, és ezen rendezvény idejére bérelnék a faluházat, ami jelen esetben három 

nap lenne, és természetesen kifizetnék az Önkormányzat által meghatározott bérleti díjat, ami 

10.000 forint/nap és így 30.000 forintért biztosítanák a faluházat a rendezvény idejére.  



 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: És a kiállítás maradna?  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az csak egy része a programnak. Ő tudná javasolni, hogy az 

Önkormányzat támogassa a rendezvényt. A Bíró-Gombos Alapítvány a rendezvény 

házigazdája, ahogy a levélben le van írva.  

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: A támogatás az ez esetben azt jelenti, hogy bérbe adja a faluházat 

30.000 forintért, és nem egyéb módon kívánja támogatni az önkormányzat a rendezvényt? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Elviekben is támogatja az önkormányzat a rendezvényt. 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: Jó, csak egyéb anyagi hozzájárulással nem. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ez nem nonprofit rendezvény, ez bevételes 

rendezvény. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Akkor úgy mondaná, hogy Salföld Község Önkormányzata 

a fesztivál megrendezését elviekben támogatja és a faluházat pedig három napra 30.000 

forintért bérbe adja. Ez lenne a határozati javaslat. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ő szeretné jelezni érintettségét, mivel felkérték egy kiállítás 

megtartására ezen a rendezvényen. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Akkor feltenné szavazásra, hogy Somogyi Márk képviselő 

érintettség miatt részt vehet-e a szavazásban. Aki egyetért azzal, hogy részt vehet, 

kézfeltartással szavazzon.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 

1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta:  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Somogyi Márk képviselő urat a 

szavazásból nem zárja ki. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Aki az előbb elhangzott határozati javaslatot el tudja 

fogadni, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Salföld Dalföld összművészeti fesztivál 

megrendezését elviekben támogatja, és a faluházat három napra 30.000 forintért bérbe adja. 



A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az érintetteket a döntésről értesítse. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: május 20. 

 

XIV. Árajánlat a Balassi Bálint dombormű felújítására 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A faluház falán van Balassi Bálint domborműve, ami nem 

bronzból van, hanem gipszből, de sajnos az időjárás változása nem tesz jót a gipsznek, romlik 

a dombormű állapota. Kért egy árajánlatot a dombormű felújítására egy szobrászművésztől. 

Ahogy leírta az ajánlatban a dombormű felületét le kell tisztítani, a tiszta felületen 

elvégezhető a plasztikai hiányok pótlása, legvégül egy bronzszínű platinázást kapna, ami védi 

a gipsz felületét az esővíz oldási folyamataitól. Ez összesen 60.000 forintba kerülne. Előttük 

van az árajánlat. Ezzel kapcsolatban van valakinek kérdése? 

 

Somogyi Márk, képviselő: Csak annyit szeretne kérdezni, hogy volt már arról szó, hogy 

esetleg bronzból kiöntetni domborművet? Vagy az már nagyon drága lenne? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Az nagyon drága. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Azt hogy mennyi azt sajnos nem tudja megmondani, de akár 

milliós nagyságrendű is lehet. Ahhoz az kell, hogy előbb a szobrot kell rendbe hozni nem is 

lehet, illetve nem érdemes kiönteni addig, amíg hiányoznak róla darabok. Ő azt tudja 

javasolni, hogy fogadják el az árajánlatot és csináltassák meg a domborművet. Ezt még a 

Kovács család ajánlotta fel az önkormányzatnak és ő úgy érzi, hogy az önkormányzatnak 

kötelessége, hogy rendbe tetesse ezt a nagyon szép domborművet.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő annyit szeretne kérdezni, hogy mit lehet tudni 

erről a bronzszínű patinázásról ez meddig védi, vagy mennyire védi a domborművet? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Örökre sajnos nem fogja megvédeni, talán valamivel tovább 

fogja bírni, mint az a lakkozás, ami eddig volt rajta. Ha nincs több kérdés, ő javasolja, hogy 

fogadják el Igaz Anikó árajánlatát és rendeljék meg nála a dombormű felújítását. Aki ezzel 

egyetért, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

65/2015. (V. 4.) HATÁROZATA 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Igaz Anikó (Káptalantóti Rózsadomb u. 

11.) szobrászművész árajánlatát a Balassi Bálint dombormű felújítására elfogadja. 

 

Felkéri a polgármestert, hogy a felújítási munkát a szobrászművésztől rendelje meg. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester  

 

XV. Egyedi szennyvízkezelő berendezések üzemeltetése 



 

Fábián Gusztáv, polgármester: Volt egy korábbi pályázatuk, amire érkezett árajánlat, amit a 

testület végül nem szavazott meg. Ezért egy másik pályázatot kíván az önkormányzat kiírni, 

ami az előzőhöz képest kisebb minőségű. Azoknak a feladatoknak az ellátása van feltüntetve 

a pályázatban, amiket az önkormányzat nem tud ellátni. Ha áttekintették a pályázati kiírást 

csak az iszapmennyiség mérése és a légfúvó porszűrőjének tisztítása szerepel az ellenőrzés 

tevékenység leírásánál. Tulajdonképpen a lecsökkentett pályázatot látja mindenki maga előtt. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ez az iszapmennyiség mérése olyan, amit csak 

avatott szakember tud elvégezni?  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ez az a munkafolyamat, aminél a kivétel megfelelő 

szerszámmal történik, a kivételezést a szakember úgy csinálhatja, hogy van róla papírja és be 

van oltva az úgynevezett mérgezésekkel, fertőzésekkel szemben. Ez kétség kívül szakmai 

terület. A leolvasáshoz és fúvókák figyeléséhez nem kell szakember, de eddig is úgy 

csinálták, hogy helyi exportáló, importáló cég szakemberei javították, vagy állították a 

berendezést, bármikor kijönnek és pénzért meg tudják csinálni a javítási munkákat. Ő azt 

szeretné javasolni, hogy írják ki ezt a pályázatot.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ez meghívásos pályázat lesz? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Nem, úgy lesz meghirdetve mint az előző. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Az előzőre csak az az egy pályázat érkezett? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Igen, nem volt másik pályázat. 

 

Somogyi Márk, képviselő: És azt a pályázatot, ami arról szólna, hogy valakit elküldjön az 

önkormányzat iskolába? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Azzal addig kéne várni, amíg ezt le nem zárják, ha erre 

érkezne ajánlat, amit az önkormányzat el tud fogadni, akkor azt a pályázatot nem kéne kiírni. 

Ha viszont ez nem lesz eredményes, akkor arra írnak ki pályázatot.  

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: A pályázati kiírás tartalmaz kipontozott részeket, amiket meg 

kellene határozni. A pályázat benyújtásának határideje, a pályázat elbírálásának ideje és a 

tevékenység kezdésének ideje. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A tevékenység kezdésének ideje legyen július 1-től. Egy 

hónapra ki kell írni a pályázatot. A pályázat benyújtásának határideje legyen június 15-ike, a 

pályázat elbírálásnak ideje pedig legyen június 25-ike. Aki ezekkel a dátumokkal és a 

módosításokkal a pályázati kiírást el tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

66/2015. (V. 4.) HATÁROZATA 

 



Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a községben létesített, Salföld Község 

Önkormányzata kezelésében lévő egyedi szennyvízkezelő berendezések üzemeltetésére az 

előterjesztésben foglaltak szerint pályázatot ír ki. 

A Képviselő-testület felkéri a polgármester a pályázat kiírására. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: május 20. 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: Szeretné megkérdezni, hogy maga a kiírás, hol jelenjen meg? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A honlapon a hirdetőtáblán és a Zöld Újságban. 

 

 

XVI. Simon Zorka kérelme gyermekszállítás tekintetében 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Felolvasná a levelet. 

 

Felolvassa a kérelmet. (A kérelem a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ez tartalmaz egy érdekes kitételt, hogy miért szeretne az 

önkormányzat támogatást felvenni a januári hónapra. Az óvodában a gyermek ha jól tudja, 

csak pár napot volt január hónapban, viszont az az érdekes eset van, hogy az önkormányzattól 

az óvoda, ha járt a gyermek ha nem januártól beszedi a támogatást, akkor is kell fizetni, ha 

egy napot sem volt a gyermek. Utána érdeklődött és az utaztatási támogatás viszont nem 

automatikus, az nem tiszta, mert ha a gyerek hiányzik az iskolából, ez Badacsonytomaj felé 

egy gyermeket jelent, akkor már nem biztos, hogy a teljes összeget megkapja az 

önkormányzat. Térjenek vissza a kérelemhez. A család becsatolt egy orvosi igazolást, ő nem 

szakértő, de tény és való, hogy ez egy orvos által kiállított javaslat. Azt írja, hogy a gyermek 

krónikus megbetegedésére tekintettel orvosi szempontból nem javasolt az ott altatása az 

óvodában. Azt kell, hogy mondja, ha az orvosnak igazat adnak, akkor itt valóban egy 

krónikus beteg gyermekről van szó, akinek a szülei azt kérik, hogy a gyermeket továbbra is 

12.30 órakor, heti három alkalommal szállítsa haza a falugondnoki autó. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő annyit szeretne kérdezni, hogy hogyan létezik az, 

hogy egy krónikus betegségről, vagy egy különös nevelési igényről az óvodát nem kell 

tájékoztatni, mert az óvoda mondja, hogy vannak olyanok, akik valóban elviszik a gyermeket 

családi okból, vagy mert a testvérek otthon vannak, de ők általában maguk szállítják a 

gyermekeket, mert a falubusz mindenhol délután megy a gyermekekért. A Balázskáról pedig 

azt mondják, hogy nagyon jó kedélyű, beilleszkedett. Na most egy krónikus betegségről 

szerinte feltétlenül felelőssége a szülőnek, hogy tájékoztassa az óvodát.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Sajnos azt kell mondja, hogy ez a javaslat nem egészen 

tudja, hogy miről szól. Arról szól, hogy nem javasolt az altatás, de ha már krónikus 

betegségről van szó, akkor már meg kellett volna indokolni az orvosnak, hogy mi lehet az a 

krónikus betegség. Magáról a kérésről pedig változatlanul azt tudja mondani, hogy a 

beszoktatási idő lejárt. Megkérdezte az óvoda vezetőjét, azt mondta, hogy a legrosszabb 

esetben is egy hónap a beszoktatási idő, de általában két hét alatt be szoktak szokni a 

gyerekek. Az önkormányzat adtak három hónapot a gyermek beszoktatására. Három hónapig 

nem volt krónikus beteg a gyermek, most kiderült, hogy az. Szeretne erre javaslatokat kérni. 

 



Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Az elején elhangzott, hogy sajnálattal tapasztalják a 

szülők, hogy gyermeküket április hónaptól nem hordják délutánonként. Egy határozatot 

hozott az önkormányzat arról, hogy meghosszabbítják a toleráns időt arra való tekintettel, 

hogy a gyermek beszokjon, március 31-ig.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Igen, tehát az önkormányzatnak onnantól fogva az a 

határozata érvényes, mely szerint reggel két járat van, délután pedig egy járat van. Ezt a 

család tudhatja, nincs folyamatban az, hogy délben mennek a gyermekért jelenleg. 

 

Somogyi Márk, képviselő: A falugondnok úrtól szeretné megkérdezni, hogy azokon a 

napokon amik a levélben említve vannak, azokon a napokon a falubusznak nem kell 

Badacsonytomajra mennie négykor ugye? 

 

Kovács István, falugondnok: Ő úgy gondolja, hogy a tisztelt testületnek át kellene 

gondolnia, hogy miről is szól a falugondnoki szolgálat. Az hogy neki bizonyos munkákat ki 

adnak napközben, azokat hátráltatni fogja, ha neki valakit délután fél egykor haza kell vinnie, 

vagy nem fog odaérni, vagy a munkáját nem fogja tudni megcsinálni. Javasolni szeretné, hogy 

ezt mindenképpen gondolja át a testület, mert szerinte az a szülő aki a gyermekét haza 

szeretné hozni délután fél egykor, az oldja meg a gyermek hazahozatalát. Az óvoda arról szól, 

hogy reggel elviszik, és mivel van délelőtti és délutáni foglalkozás is ezért délután hozzák 

haza, mert egyébként a gyerek lemarad a délutáni foglalkozásról. Ő ezt a gyermeket több mint 

egy hónapon keresztül hozta haza délután fél egykor, ebben az időben a gyereket alig tudták 

felrakni a buszra, alig haladt egy kilométert a gyerek elaludt a buszban. Ne mondják neki azt, 

hogy a gyereknek ez jó. El kell dönteni, hogy az óvoda most kötelező vagy nem. Ha így megy 

akkor mindenki kérni fogja, és ennek az lesz a vége, hogy a neki kiosztott feladatokat nem 

fogja tudni elvégezni, mert egyszerre csak egy helyen tud ott lenni. Most is többször probléma 

volt, mert a szülők nem szolnak neki, hogy nem megy a gyerek, mert például beteg, vagy csak 

elaludt. Azt azért elvárná a szülőktől, a gyerek érdekében, hogy szóljanak, már csak azért is, 

hogy a gyerek biztonságban oda kerüljön az intézménybe utána pedig haza. Így egy 

bizonytalan helyzet alakul ki, az ő munkáját is akadályozza, mert nem tudja, hogy beteg a 

gyerek, vagy csak elaludt, menni kell érte, vagy nem.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Neki lenne egy javaslata, hogy írják meg a családnak, csak azzal 

a feltétellel tudja az önkormányzat a gyerekek szállítását vállalni és teljesíteni, ha a szülő jelzi 

a falugondnok felé minden nap, ha tervekhez képest változás történik. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ezt nem kellene megírni, ennek egy természetes 

dolognak kéne, hogy legyen. 

 

Somogy Márk, képviselő: Annak kéne, hogy legyen igen, de látszik, hogy ebből hiány van, 

ezért azt megtehetik,  hogy jelzik, mivel ez fontos és ezt ne felejtsék el. A délutáni szállítással 

kapcsolatban viszont, mivel a kért napokon délután négy órakor a busznak nem kell 

Badacsonytomajra mennie, ha a falugondnok munkáját ez nem lehetetleníti el, akkor meg 

lehetne oldani, hogy a kért korábbi időpontban menjek a gyermekért. Neki ez lenne a 

javaslata, ha egy mód van rá, akkor próbálják meg úgy megoldani, hogy mindenkinek 

elfogadható legyen. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Neki az lenne a kérdése, ha jól tudja akkor a 

falubusz kedden és pénteken Tapolcára megy bevásárolni? 

 



Kovács István, falugondnok: Igen. Ez a lakosság részéről egy megszokott fix időpont, és 

fontos, mert itt nem tudnak bevásárolni, próbálják ezzel összehangolni az orvoshoz való 

szállítást is és a gyógyszer kiváltást. Azért mondta, hogy ezeken a napokon nem tudja 

garantálni, hogy el tud menni a gyermekért, hiszen haza sem ér. Ha többi napon is olyan 

feladatot kap, amit meg kell csinálnia, vagy egy beteget el kell vinnie például Zalaegerszegre, 

nem tudja ezt reggel megmondani, de azt sem, hogy akit visz ellátják-e időben, lehet hogy egy 

fél napot ott kell lenni. Akkor meg telefonálhat hogy nem tud menni, ezért mondja, hogy 

akadályozni fogja a munkáját ha bevállal az önkormányzat egy olyan feladatot fél egyre ami 

fix. Ez az összes többi munkát befolyásolja majd, és nem tudnak olyan feladatokat ellátni, 

amiket eddig meg tudtak oldani.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ott tartott az előbb, hogy kedd, péntek bevásárlás. 

A hét többi napján, ha nap közepén van valami, akkor az orvoshoz szállítás már 

ellehetetlenedik, a másik pedig, hogy próbáljanak meg úgy gondolkodni, attól függetlenül, 

hogy ez egy kis település és kevés a gyermek, mi lenne akkor ha lenne harminc gyerek. Akkor 

tényleg mindenkiért külön kellene menni?  

 

Somogyi Márk, képviselő: Annyit azért szeretne elmondani, hogy itt nincsen harminc 

gyerek, maradjanak azért Salföldön. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Azért mondta, hogy gondoljanak bele. Egyébként 

azt kéne mérlegelni, hogy a falugondnoki szolgálat hány féle dologra van. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Még egy kérdése lenne, az orvoshoz való szállítás, ha egy 

statisztikát kellene felállítani, heti több alkalommal előfordul? 

 

Kovács István, falugondnok: Ez nem statisztika. Ha beteg van akkor vinni kell. A 

polgármester sem mondhatja azt, hogy nem viheti el, ő sem mondhatja ezt és ha már ott van 

biztos, hogy visszaér addigra, mire menni kell a gyerekért. Azért mondta, hogy ezt gondolja át 

a testület, mert ha ezt most bevállalják, ő nem fogja tudni garantálni, hogy minden egyes 

alkalommal odaér a gyerekért.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Azt szerinte meg lehet írni a családnak, hogy az önkormányzat 

szívesen eleget tesz a kérésnek, de nem tudja minden körülmények között biztosítani a 

gyermek haza szállítását. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Erre így nem lehet számítani, mert a szülő úgy 

tudja, hogy délután fél egykor hozzák a gyereket haza, ő is elmegy a másik szülőnek nincsen 

jogosítványa, és így nem tud elmenni a gyerekért, ha kap egy telefont a falugondnoktól, hogy 

nem fog hazaérni. És ezek mindennapi esetek a gyerek is izgul, mert megszokta, hogy akkor 

mennek érte, a szülő is aggódik, mert olyankor szokták hazahozni.  

 

Kovács István, falugondnok: Ő látja az óvodákban is, hogy az óvónő is türelmetlen, amikor 

meg van beszélve, hogy mikor mennek a gyerekért és csúszás van. Az más amikor a szülő 

nem dolgozik és elmegy a gyerekéért az óvodába, de egy ilyen rendszerben, amikor az 

önkormányzat felvállalja, hogy a gyerekeket elviszik az intézményekbe és haza is hozzák, 

lehet pluszt kérni, de akkor valamivel ütközni fog és sokszor elő fog ez fordulni.  

 

Somogyi Márk, képviselő: A falugondnok úr mondta ezt a szülőknek már? A levélből az 

derül ki, hogy ők ezt nem tudják. 



 

Kovács István, falugondnok: Tisztában vannak azzal, hogy senki nem teszi azt meg, amit 

ők, tehát intézményesen szállítani vissza a gyereket fél egykor. A szülő megteheti. Ő 

elmondja a véleményét, de a szülők nem szólnak, ha gyerek hetekig nem megy óvodába. Elég 

kellemetlen ha nem tud elindulni, mert nincsen gyerek. Ugyan úgy a képviselő úrnak is 

kellemetlen amikor megkérdezi nap mint nap, hogy megy-e Badacsonytomajra vagy nem, 

mert akkor úgy kéri a gyerekek szállítását haza. Majdnem úgy néz ki, hogy ő a hülye mert 

nem tud rá válaszolni. Ez azért van, mert a szülő adott esetben nem szól, hogy mi van a 

gyerekkel.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Meghallgatták a véleményeket. Egy biztos, hogy az 

önkormányzatnak van egy határozata, ami reggeli két utat és délután egy utat tartalmaz. 

Javasolja a testületnek, hogy ragaszkodjanak ehhez a határozathoz. Egy a falugondnok reggel 

negyed hetes indulással kezdi a napot, ami nem azt jelenti, hogy akkor kel fel.  

 

Kovács István, falugondnok: Negyed nyolckor. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Elnézést kér, igen negyed nyolckor. Háromnegyed héttől 

már készen van a falugondnok és várja, hogy a szülők odaérjenek az indulásra. A 

falugondnoknak vannak feladatai, ha esetleg délben éppen nem csinál semmit, akkor is 

készenlétben van, mert bármikor közbejöhet valami sürgős dolog. Ő tiszteletben tartja, ha egy 

kicsit tovább tart a gyermek beszoktatása az óvodába, ez jelen esetben három hónapot vett 

igénybe, ezek után kiderül egy orvosi javaslat alapján, hogy a gyermek krónikus beteg, ő azt 

tudja mondani, hogy válaszolni fog erre a levélre, el fogja mondani, hogy nagyon ritkán van 

lehetősége az önkormányzatnak arra, hogy a kért időpontban szállítsák haza a gyermeket, 

illetve szeretne látni egy normális orvosi jelentés arról, hogy mi az a bizonyos krónikus 

betegség a gyermeknél, amire hivatkozva a gyereket haza kell hozni az óvodából. Ez neki 

kevés indok.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő azt tudja mondani, ha szülők nem szeretnék 

nyilvánosságra hozni a gyermek betegségét, szívesen tartanak zárt ülést. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ez után jelentsék be az óvodában, hogy a gyerek krónikus 

beteg. El fogja mondani a szülőknek azt is, hogy a támogatást nem automatikusan kapja az 

Önkormányzat, hanem bizonyos keretek között. Az önkormányzat megteszi a szállítási 

kötelezettségét, egy reggeli és egy délutáni út van. Az utaztatás költségeit jelen állás szerint 

nem is fogja fedezni az a támogatás amit kapni fognak Badacsonytomajtól a gyerekszállításra. 

Ő úgy gondolja, hogy nem tudnak déli utat biztosítani a szülők kérésének megfelelően, 

maximum nagyon ritkán, de a falugondnok beosztása és egyéb elfoglaltságai nem teszik 

lehetővé ennek folyamatos üzemeltetését. Röviden ennyit szeretet volna mondani.  

 

Kovács István, falugondnok: Szerinte, ha alkalom adtán valami olyan dolog jön közbe a 

szülőnek, hogy nem tudja elhozni a gyereket, és szól, akkor meg lehetne oldani. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az ilyen eseteket soha nem utasította vissza az 

önkormányzat, de az hogy rendszeresen délben menjen érte az autó, azt nem tudja vállalni. Az 

önkormányzatnak van egy költségvetése, bármikor megtörténhet az, hogy lesz még gyerek, 

akit vinni és hozni kell Badacsonytomajról. Kérdése, hozzászólása van még ezzel 

kapcsolatban valakinek? 

 



Somogyi Márk, képviselő: Ő annyit szeretne még mondani, hogy igazából mit takar az 

orvosi igazolás nem biztos, hogy lényeges, hiszen az önkormányzat úgy sem ez miatt dönt 

úgy, hogy nem fér bele az időbe. Szerinte inkább a falugondnok beosztásával indokolja a 

testület a döntését.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A falugondnok így is megszakítja a munkaidejét, hiszen 

korábban kell abbahagynia a munkát, ha időben ott akar lenni a gyerekekért. Így is reggel fél 

hétkor már szolgálatban kell lennie, és van amikor délután fél ötkor tudja lerakni az autót ez 

már túl van a nyolc órás munkarenden és ez mellett még az önkormányzat is szeretné egyéb 

feladatokkal ellátni, úgyhogy a napi háromszori utaztatás már nem fér bele az időbe. Ezt 

természetesen megírja a szülőknek is.  

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: Erről akkor kellene egy határozatot hozni, hogy a képviselő-

testület nem tudja támogatni a kérelmet a falugondnoki tevékenység okán és a polgármester úr 

levélben értesíti a szülőket erről a döntésről. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: És nem zárják ki annak lehetőségét, hogy rendkívüli 

esetekben a falugondnoki autó elmegy a gyermekért az óvodába. Aki ezt a határozati 

javaslatot el tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 

1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

67/2015. (V. 4.) HATÁROZATA 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Simon Zorka kérelmét gyermekszállítás 

tekintetében nem tudja támogatni a falugondnoki tevékenység okán, viszont nem zárja ki 

annak lehetőségét, hogy rendkívüli esetekben a falugondnoki autó a gyermeket a szülő által 

kért külön időpontban elhozza az óvodából.  

 

Felkéri a polgármestert arra, hogy szülőket levélben tájékoztassa a döntésről. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester:  

 

XVII. Javaslat a honlapon megjelenő támogatók kiegészítésére 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Át is adná a szót Somogyi Márk képviselő úr részére.  

 

Somogyi Márk, képviselő: A takarítsd ki a Káli-medencét akció, ami egy héttel ezelőtt 

valósult meg, annak megint támogatója volt a Lacus Pelso Pizzéria a szemétgyűjtés után 

mindig van egy kis evés-ivás, ők ezt támogatják évek óta, ezért vannak fent a település 

honlapján. Most már több éve a Kovács Pincészet is hozzájárul ehhez egy kis borral és a 

badacsonytomaji Baumann Szabolcs is, aki szódavizet készít. Ezek kis hozzájárulások de 

fontosak, szerinte megteheti az önkormányzat, hogy a honlapon megjelenítse őket. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Erre azt tudja mondani, hogy kétség kívül nagyon finom az, 

amit a pizzéria küld. Ezeken kívül vannak olyan magánszemélyek, akik nagyobb 



támogatásban részesítik az Önkormányzatot, ő nem zárkózik el attól, hogy felkerüljenek ezek 

a támogatók a honlapra. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ez egy gesztus a részükről, és az önkormányzat részéről is egy 

gesztus, ha feltüntetik őket a honlapon. Ő úgy gondolja, hogy ezzel nyilvánosságra hozzák 

azt, hogy vannak ilyen hajlandóságok és ez másokból is kiválthat ilyen gesztust. Ez csak egy 

pozitív képnek a terjesztése lenne. Szerinte ez az önkormányzatnak nem kerül semmibe, 

viszont nekik lehet, hogy hasznos lenne. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Először is el szeretné mondani, hogy ez a takarítsd 

ki a Káli-medencét, ez nem önkormányzati rendezvény. A Kovács Pincészet valóban 

önkormányzati rendezvényeket is szokott támogatni, úgyhogy igazából benne az merült fel, 

hogy a Lacus Pelso Pizzéria miért is szerepel a honlapon, jó a Káli-medencét takarítják, de 

akkor minden település honlapjára felkerül? 

 

Somogyi Márk, képviselő: Egy pillanat, csak hogy értse az eddigi mondatot, a Káli-

medencét takarítja ki, kicsoda? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: A Gázló Egyesület. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Úgy néz ki, hogy minden önkormányzaton megkeresnek valakit, 

aki megszervezi. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ez nem önkormányzati rendezvény. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Nem alpolgármesteri rendezvény azt észrevették, de még is csak 

Salföld érdekét szolgálja. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Meg a medence összes településének érdekét.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Minden településen ez egy valaki megszervezi, de egyébként 

legtöbb esetben az önkormányzat felkarolja ezt a dolgot, ott van mögötte az önkormányzat. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő csak azt szerette volna mondani, hogy ez nem 

önkormányzati rendezvény, hanem a Gázló Egyesület rendezvénye, a támogatók közül a 

Kovács Pincészet valóban szokott önkormányzati rendezvényeket is támogatni, őket javasolja 

esetleg a honlapra feltenni, de például a Lacus Pelsot megkereshetnék, hogy esetleg ő is 

tudna-e önkormányzati rendezvényeket támogatni, például gyereknapra egy-egy pizzát 

elhozna és akkor már teljesen jogos a részvétel. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Tehát amit eddig nyújtottak, az semmi? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Az nem az önkormányzatnak szólt. Az nem 

önkormányzati rendezvény volt. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Tehát nem Salföld érdekében történik az egész akció? Nem érti. 

Akkor értene valamit a történetből, ha itt állna sorban náluk két-három, öt, vagy tíz fizetős 

hirdető, aki elől ezek az emberek elveszik a helyet, de erről nincs szó. Ő azt gondolja, hogy ez 

akkor is a falu érdekét szolgálja, hiába nem az önkormányzattól indult a kezdeményezés, a 



faluért történik, ők ezt támogatják, nem szeretne órákat lovagolni ezen a történeten, de neki 

annyira egyértelmű az, hogy ez egy gesztus az ő részükről. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Csak ebben meg igaza van a polgármester úrnak, 

hogy vannak sokan akik nem döngetik a mellüket, ennyi erővel ők is felkerülhetnének. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Nagyon jó lenne ha felkerülnének, kivéve, ha ők kimondottan a 

háttérben szeretnének maradni. Mert ilyen is van. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Nem szeretne belemenni, mert ez tényleg egy gesztus, de 

akik a háttérben maradnak, azok sokkal többel támogatják az önkormányzatot. Ő azt tudja 

mondani, hogy nem hogy még rátenne, még azt is levenné ami most rajta van, mert nem 

szeretne egy reklám honlapot csinálni, nem tudja javasolni, hogy bárkit feltegyenek. Ha 

támogat, akkor támogat, ha nem, nem. A Kovács Pincészettel kapcsolatban pedig a 

rendezvények többségére az önkormányzat úgy veszi meg a bort, jelen esetben kétség kívül 

ingyen adta. A határozati javaslata, aki egyetért azzal, hogy a támogatók felkerüljenek a 

honlapra, kézfeltartással szavazzon.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 1 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 

2 tartózkodással az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

68/2015. (V. 4.) HATÁROZATA 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot, - miszerint a Kovács Pincészet és Baumann Szabolcs szikvíz készítő honlapon 

szerepeljen – nem fogadja el. 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: Arról volt a döntés, hogy felkerüljenek, és ha jól értette az 

előterjesztésben az szerepel, hogy a Lacus Pelso Pizzéria fent van.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Arról szavaztak, hogy a plusz kettő felkerüljön-e. Arról, 

hogy a Lacus Pelso lekerüljön, arról külön kellene szavazni, úgy hogy az most egyenlőre 

marad. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Annyit még hozzá tenne, hogy ez az ő felfogása szerint ez olyan, 

mint mikor az étteremben kifizeti az ételt, de attól még nyugodtan mondhatja a pincérnek, 

hogy köszöni. Ez csak egy köszönöm lett volna, ami nem kerül pénzbe. 

 

XVIII. Iskolás és óvodás gyermekek közvetlen hazaszállítása 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ismét átadná a szót Somogyi Márk képviselő úrnak. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Erről milyen anyag van kinyomtatva. 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: A testület megkapta az előterjesztést, mivel a pdf fájlokat nem 

sikerült kinyomtatni, de az irattári anyagban meg vannak a mellékletek is azokat körbe adják.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Megkapták korábban, vagy csak most. 



 

Kiss Krisztina, jegyzőkönyvvezető: Emailen mindenkinek ki lett küldve a teljes anyag, papír 

alapon viszont csak az ülés előtt kapták meg a képviselők az előterjesztést.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Arról lenne szó, hogy a badacsonytomaji gyerekeket nem akarták 

váratni, ezért nem tehette meg a múltkori döntés szerint a falubusz azt, hogy a révfülöpi 

gyerekeket először hazaviszi, leteszi és után átmegy Badacsonytomajra. Ő csinált egy kis 

felmérést a szülőknél és az intézménynél azzal kapcsolatban, hogy egy háromnegyed négyes, 

vagy egy négy óra előtt tíz perces indulás lehetséges-e. Egy nap kivételével minden gyerek, 

szülő és az intézmény is elfogadja ezt a lehetőséget és semmi akadályát nem látják. Ez 

természetesen egy vélemény kérés, nem ígért és nem mondott időpont változást, csak az 

önkormányzat elé szeretné tárni ezt a megoldást, mivel idő hiány volt a múltkori határozatban 

a fő indok és azt gondolja, hogy így 15:50 órakor indulva Révfülöpről bőven elég az tíz perc, 

hogy a révfülöpi gyerekeket haza vigye a falubusz és minimum ugyan olyan időben oda ér a 

badacsonytomaji gyerekekért.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Négy órára? 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ugyan akkor, mint most. Annyiról van hogy ez a tíz perc elég 

arra, hogy ezt a kis utat megtegye a busz.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Mi értelme van a dolognak, a másik pedig, hogy ha 

15:50 órakor indul a falugondnok és feljön ide, akkor mikor ér Badacsonytomajra? 

 

Kovács István, falugondnok: A mostani helyzetben 15:40 órakor indul Salföldről 15:50 

órakor van a révfülöpi óvodánál, ha időben tud onnan indulni, mert ezt befolyásolja az egész 

csapat, azért mondja, hogy időben, nyílván mindegyik intézménynél, onnét amikor felrakták a 

gyerekeket megy át az iskolához, ott sorban áll, mert az ábrahámhegyi és a révfülöpi kolléga 

is szállítja a gyerekeket, mivel neki vannak óvodásai, ezért ő az utolsó az iskolánál, ahol 

szintén csúszás van a felszállással. Tegyék fel, hogy el tud indulni 16:00 órakor, viszont ez 

nagyon ritka, ha egy menetben megy, akkor is 16:15 órakor ér Badacsonytomajra, ha marad 

az hogy szintén óvodába és iskolába kell mennie, akkor el kell azon gondolkodni, hogy 

hogyan rakja fel az óvodást időben, megy tovább az iskolás viszont négy órakor már kint áll. 

Badacsonytomaj vonatkozásában a salföldi gyerek kint áll az iskola előtt addig, amíg oda nem 

ér érte a falubusz.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Ő most arról beszél, hogy a révfülöpi iskolából. 

 

Kovács István, falugondnok: Az a gond, hogy nem tud elindulni időben, ha rákérdez arra, 

hogy hol van valamelyik gyerek, sokszor nem is tudják a tanárok, hogy merre vannak, így 

lehetetlen időben indulni. Szerinte pedig az iskola sem fogja bevállalni, hogy előbb 

induljanak. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Az iskola bevállalja. 

 

Kovács István, falugondnok: Ha jól érti akkor itt megint két menetről lenne szó.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Semmi nem változik a mostanihoz képest, vagyis nem lesz se 

könnyebb, se nehezebb, annyiról lenne szó, hogy annyival korábban el lehet indulni 

Révfülöpről, ehhez a szülők is és az iskola is hozzájárul, amennyi idő szükséges a Salföld és a 



71-es út közötti szakaszra, amit most kispórolnak azzal, hogy a révfülöpi gyerekeket elviszik 

Badacsonytomajra. Csak erről van szó, és azért gondolkodott ebben a tíz perccel korábbi 

indulásban, hogy ez az egész ne befolyásolja a badacsonytomaji gyerekeket, tehát nekik ne 

kelljen tovább várni egy perccel sem.  

 

Kovács István, falugondnok: Neki ezzel az a problémája, hogy ha ott állnak előtte, akkor 

nem fog tudni elindulni, hiába akar. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ő fog oda érni legelőször.  

 

Kovács István, falugondnok: Ő elmondja a véleményét a testületen múlik, hogy hogyan 

dönt. Azt mondta a képviselő úr, hogy beszélt a szülőkkel, melyik szülőkkel beszélt? 

 

Somogyi Márk, képviselő: Aki a Salföld falubusszal jön haza, azokkal a szülőkkel beszélt. 

 

Kovács István, falugondnok: Jó, ők meg érintettek a másik irányba. Ez megint két 

összetevős dolog. 

 

Somogyi Márk, képviselő: A másik irányba, mármint? 

 

Kovács István, falugondnok: Azért mert nem tudják vállalni, hogy a gyerekek időben 

felkerülnek a buszra. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Már mint hol, Badacsonytomajon? 

 

Kovács István, falugondnok: Nem, Révfülöpön.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Mit nem tudnak vállalni? 

 

Kovács István, falugondnok: Azt hogy időben felkerüljenek a gyerekek a buszra. A mai 

napig nem tud időben ott lenni a gyerek, hogy pontosan el tudjon indulni.  

 

Somogyi Márk, képviselő: De azért mondja, hogy ugyan ez fog történni mint most, csak tíz 

perccel korábban.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Átadná a szót az alpolgármester asszonynak. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Tehát ide két kérdés is kapcsolódik az első, hogy mi 

értelme van a külön utaztatásnak, a másik pedig, hogy a képviselő úr ezt az előterjesztést 

három gyermek szülőjeként tette. Mert amikor erről utoljára szó volt, akkor felajánlotta, hogy 

egy ilyen felmérést szeretne készíteni és az iskolában intézkedni és akkor azt kérte tőle a 

testület, hogy ezt mint magán ember tegye meg és ne mint képviselő.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Az értelme, megint az van, hogy ő itt szülő, és aki itt szülő, az az 

itt élő gyerekeinek itt szülője, az pontosan tudja, hogy ennek mi az értelme, ezért van az, hogy 

minden salföldi szülő akinek a gyereke Révfülöpről jön haza ugyan ezt kéri. Mindegyiktől 

külön megkérdezheti, hogy mi az értelme, mindenki el fogja mondani. Tehát az értelme az 

egyértelmű és minden szülő ezért kéri ugyan ezt.  

 



Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: De mi az? Mi az az értelem amiért kéri minden 

szülő? Negyed óra különbség. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Itt volt azon az ülésen. A másik kérdésre a válasz, mi is volt az? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Az volt, hogy ezt az előterjesztést három gyerek 

szülőjeként tett, és a felmérést is akként végezte a szülők körében és az iskolánál, nem mint 

akit a képviselő-testület felhatalmazott? 

 

Somogyi Márk, képviselő: Úgy gondolja, hogy a képviselőnek az a dolga, hogy Salföld 

lakosságának az életét könnyítő megoldásokat keressen. Ő nem hiszi, hogy az önkormányzat 

olyan határozatot hoz, hogy innentől a képviselő ne dolgozzon Salföldért. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: A képviselő a polgármester egyetértésével és vele 

egyeztetve dolgozik.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Zárják le a vitát. Úgy gondolja, hogy a képviselő úr nem 

nagyon értette meg a falugondnok érvelését, amit mond a képviselő úr az a képtelenség 

határa, ahogy elmondta a falugondnok úr és teljes mértékben igazat ad neki, nem tudják 

javasolni a külön utat, úgy sem tudnak időben kijönni a gyerekek az iskolából.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Ha szülő, a gyerek és az intézmény vezető is azt mondja, hogy 

működik, akkor innentől fogva miért van az, hogy meg sem próbálják. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Legalább háromszor hangzott el, hogy nem működik ez a 

dolog. Mi a javaslata a képviselő úrnak. 

 

Somogyi Márk, képviselő: A javaslata az, amit egyébként leírt, most felolvassa. Salföld 

önkormányzata nyitott az előterjesztésben leírt megoldásra és miután a gyermekek szülei 

15:45 órás kikérőt nyújtottak be a Révfülöpi Általános Iskola intézetvezetőjéhez, valamint az 

óvoda is tudomást szerzett a korábbi indulásról, Önkormányzatuk kezdeményezi a korábbi 

hazaszállítást. Tehát ha az intézményvezető is megkapta ezt a kikérőt, amivel tíz perccel előbb 

távozhat a gyerek, ugye akkor már nincs órája, ezért leírta az intézetvezető, hogy 15:45 órától 

már nincsen iskolai feladat, az már a játék és az utazásra várakozás ideje, ezért gondolja, hogy 

ha minden szereplő részéről ez a tíz perccel korábbi indulás működik és rendben van, akkor 

megtehetnek egy ilyen próbát és ha sem a falugondnokot sem a badacsonytomaji gyerekeket 

nem érinti hátrányosan, nem okoz gondot a működésben, akkor nem lát okot arra, hogy ezt ne 

csinálják így. Annyit javítottak akkor az egészen, hogy a révfülöpi gyerekek nem utaznak 

fölöslegesen Badacsonytomajra.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Nem tudja támogatni a határozati javaslatot, változatlanul az 

egy délutáni járatot tudja támogatni amennyiben ezt a javaslatot beterjeszti a képviselő úr úgy 

szavaznak róla.  

 

Somogyi Márk, képviselő: És mi az oka annak, hogy ezt nem támogatja a polgármester úr? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Mert ez gyakorlatilag lehetetlen, amit leírt a képviselő úr. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Miért lehetetlen? 

 



Fábián Gusztáv, polgármester: Először is csak azt az optimális állapotot, amit itt már 

számtalanszor elmondott a falugondnok úr, hogy ez nem így fog megvalósulni, változatlanul 

az a cél, hogy a saját gyerekei korábban érjenek haza, nem tudják ezt biztosítani. Van egy 

határ az Önkormányzatnál, ki fogja bírni a gyerek, hogy először elmegy Badacsonytomajra, a 

képviselő úr is tudja, hogy számtalanszor van olyan, hogy korábban ér haza a gyerek, de a 

járatra tett határozatot nem tudja javasolni, hogy visszavonják. Nem tud javasolni újat, és a 

képviselő úr javaslatát sem tudja támogatni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő pedig azért nem fogja támogatni, mert ahogyan 

elmondta a képviselő úr is, ha a falugondnok munkáját nem hátráltatja, de mostanáig azt 

hallgatták, hogy nem tudja összeegyeztetni. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Az előbb arról volt szó, hogy a napot félbe ne vágja egy 

beszervezett szállítás, de itt egy tíz perccel korábbi indulásról beszélnek, tehát ugyan az 

történik, csak tíz perccel korábban.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Igen, de most hallgatták meg, hogy 

Badacsonytomajon meg kint állnak a gyerekek.  

 

Somogyi Márk, képviselő: De Badacsonytomajra ugyan akkor fog odaérni, mint most. Nem 

érti akkor ezt az előterjesztést. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Lezárja a vitát. A határozati javaslatról szavaznak, 

beterjesztette a képviselő úr. Felolvasná, Somogyi Márk a következő határozati javaslatot 

teszi: Salföld önkormányzata nyitott az előterjesztésben leírt megoldásra és miután a 

gyermekek szülei 15:45 órás kikérőt nyújtottak be a Révfülöpi Általános Iskola 

intézetvezetőjéhez, valamint az óvoda is tudomást szerzett a korábbi indulásról, 

Önkormányzatuk kezdeményezi a korábbi hazaszállítást. Aki ezzel a javaslattal egyetért, 

kézfeltartással szavazzon.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 1 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

69/2015. (V. 4.) HATÁROZATA 

 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot, - miszerint- Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete nyitott az 

előterjesztésben leírt megoldásra és miután a gyermekek szülei 15:45 órás kikérőt nyújtottak 

be a Révfülöpi Általános Iskola intézetvezetőjéhez, valamint az óvoda is tudomást szerzett a 

korábbi indulásról, Önkormányzatuk kezdeményezi a korábbi hazaszállítást  - nem fogadja el.  

 

XIX. Vegyes ügyek 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Itt szintén egy program támogatásáról lenne szó. A Magyar 

Művészeti Akadémia szervezésében immáron tavaly is volt egy három napos program. Most 

ismét megkereste az Önkormányzatot Török László akadémikus, hogy az önkormányzat 

támogassa a rendezvényt. Láthatják a rendezvény pontjait is, amibe egyébként bevonják a 



lakosságot is. Javasolja, hogy mindenképpen támogassák a rendezvényt. Egyébként az 

Akadémia nettó 100.000 forintos támogatással szeretné kibérelni a faluházat, illetve szeretne a 

költségekhez hozzájárulni, mint a tavalyi évben. Ő tudja javasolni, hogy támogassák a 

rendezvényt.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Tegyék hozzá, hogy elvi támogatás, mert az 

önkormányzat kap pénzt. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Igen elvi támogatás és a szolgáltatásokért pedig pénzt kap az 

önkormányzat, amit természetesen számlával igazol. Nem csak ezért javasolja, hanem azért is, 

mert egy nagyon jó három napos program. Kérdése, hozzászólása van ezzel kapcsolatban 

valakinek?  

 

Somogyi Márk, képviselő: Szeretné jelezni, hogy ismételten érintett a szavazásban. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A határozat javaslat a következő lenne. Salföld Község 

Önkormányzata elviekben támogatja a rendezvény megrendezését és az önkormányzat nettó 

100.000 forintos támogatásban részesül a szolgáltatásokért, amiket a rendezvény keretében 

nyújt.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Jelezte az előbb az érintettségét, mert itt szintén kiállítónak kérték 

fel. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Igen, elnézést. Aki egyetért azzal, hogy Somogyi Márk 

képviselő részt vehet a szavazásban, kézfeltartással szavazzon.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 

1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

70/2015. (V. 4.) HATÁROZATA 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Somogyi Márk képviselő urat a 

szavazásból nem zárja ki. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Aki az előzőleg felolvasott határozati javaslattal egyetért, 

kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

71/2015. (V. 4.) HATÁROZATA 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete elviekben támogatja a rendezvény 

megtartását és az önkormányzat nettó 100.000 forintos támogatásban részesül a 

szolgáltatásokért, amiket a rendezvény keretében nyújt.  

 



Fábián Gusztáv, polgármester: Még egy probléma van, a falubuszt pályázattal 

kapcsolatban, még az utolsó pillanatban is módosítások érkeztek. Az önkormányzat 

rendkívüli ülésen döntött a pályázat benyújtásáról. Április 30-án felkerült egy tájékoztató az 

MVH honlapjára, amiben módosítják a pályázatot. Az önkormányzatnak van egy határozata, a 

tájékoztatóban már 10 millió forint szerepel, ha mikrobusz kettőt választanak, akár újra lehet 

kezdeni az egészet, újból kérik az oldallégzsákot, a kerekesszék rögzítési lehetőség, oldalsó 

fellépő, de ez még nincs érvényben. Utolsó értesülésük szerint, csütörtök reggel nyolc órától 

lehet a  pályázatokat benyújtani. Jelen helyzetben van egy érvényes pályázata az 

önkormányzatnak, van egy módosítás, annyit tud csinálni, hogy megkérdezi az ajánlatot adó 

cégeket, hogy az új kiírásnak is megfelelnek-e az ajánlatok, erre van két napjuk.  

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: Itt szeretné elmondani, hogy végignézték a tájékoztatást és 

kibővíti a c) ponttal, ami 10 millió forintra megemeli, ez a harmadik tétel, eddig 5 millió és 8 

millió volt és most lett egy 10 milliós tétel és az 10 milliós tételhez került be az a nagyon 

hosszú feltétel rendszer, és ahogy nézték az M1-es kategóriában a 8 milliós kocsinál hasonló 

feltételek vannak, sőt kilowattban még lejjebb is mentek egy kicsit, tehát ő úgy gondolja, 

hogy szerintük megfelel a jelenlegi kiírásnak és a módosításnak is a pályázat, de azért nem árt 

egyeztetni az ajánlattevővel. Ezt tájékoztatásként küldték, igazából a rendelet még nem 

módosult, viszont valamiből ki kell indulni, hogy csütörtökön reggel nyolc órakor ott legyen 

minden anyag. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Az az ötlet, amit a kővágóörsi polgármester felvetett, hogy 

flottában gondolkodjanak az önkormányzatok és így kedvezményhez jussanak, az nem 

működik egyáltalán. 

 

Tóthné Titz Éva, eljegyző: Azt már jóval előbb el kellett volna dönteni, tehát ez így nem tud 

működni. Vannak települések akiknek pályázatíró csinálja, vannak akikét az önkormányzat.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Most már lassan úgy vannak, hogy mindenki más típusú 

autóra pályázik. A holnapi nap folyamán utána járnak, hogy az eredeti ajánlatok a 8 milliós 

kategóriával jók-e. Mivel több kérdés, hozzászólás nem hangzott el, megköszöni a részvételt, 

mindenki részéről, az ülést 18:10 órakor bezárta.  

 

Kmft. 

 

 

 

             Fábián Gusztáv                                                                          Dr. Szabó Tímea 

               polgármester                                                                                     jegyző 
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